
PROTOKÓŁ Nr IX/15
z IX posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 29 września 2015 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  o
godz. 900, zakończyła się o godz. 1055

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  IX  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  Przewodniczący  Rady  Pan
Krzysztof Nikitorowicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Porządek obrad IX sesji Rady Gminy radni przyjęli bez zmian. 

Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Mielnik na lata 2015-2025.
8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i  zakresu

świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez
właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na
terenie Gminy Mielnik.

9. Podjęcie  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zmiany  regulaminu  utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe
odprowadzanie ścieków z terenu Gminy Mielnik.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Mielnik  pod
lokalizację ropociągu przesyłowego.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik w korytarzu lokalizacji ropociągu.

13. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu gminy oraz realizacji inwestycji i remontów
za I półrocze 2015r.

14. Ocena stanu przygotowań do pracy w roku szkolnym 2015/2016 oraz sprawozdanie z
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realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015.
15. Informacja z zakresu działań promocyjnych gminy oraz z przebiegu organizowanych

imprez „Dni Mielnika” i „Muzyczne Dialogi nad Bugiem” i poniesionych w związku
z tym kosztów w odniesieniu do lat poprzednich.

16. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za I półrocze 2015r.
17. Sprawozdanie  z  realizacji  zadań  statutowych  oraz  wyników  finansowych  Zakładu

Gospodarki Komunalnej za I półrocze 2015r.
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
19. Wolne wnioski.
20. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  protokół  z  VIII  sesji  Rady  Gminy  jest
wyłożony na sali  obrad i jeżeli  do końca sesji  nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub
poprawki, zostanie przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami.

1) Pan Wojewoda umorzył nam opłatę legalizacyjną dot. kanalizacji w kwocie 270 tys.
zł.,  z  własnego  budżetu  dopłaciliśmy  35  tys.  zł.  Powiatowy  Inspektor  Nadzoru
Budowlanego wydał decyzje (już prawomocne) i firma Skanska rozpoczęła prace przy
kanalizacji.  Być  może  w  dniu  dzisiejszym  uruchomione  zostaną  wszystkie
pompownie,  czego  skutkiem  będą  przyłącza  do  poszczególnych  obiektów.  Mamy
wykonać ponad 350 przyłączy, z czego 31 pompowych, pozostałe są grawitacyjne. Z
takiej  ilości  przyłączy  będziemy  rozliczani  przez  Urząd  Marszałkowski  w
Białymstoku. W roku bieżącym zakończymy kanalizację i walczymy z czasem aby
złożyć pełny wniosek o dofinansowanie. Jeśli  z tego wyjdziemy, to możemy myśleć o
w roku przyszłym o nowych inwestycjach. Wszystko zależy od tego, czy będziemy
mieli  kanalizację.  Jest  wiele ważnych spraw do wykonania – budowa przedszkola,
solary, fotowoltaika (zbieramy ankiety na solary i ogniwa fotowoltaiczne). 

2) Na wniosek Pana Wójta Wojewoda powołał komisję w sprawie oszacowania skutków
suszy.  Komisja  jeździła  do  zainteresowanych  rolników  w  celu  sporządzenia
protokołów.  Rolnicy  mogą  składać  wnioski  do  ARiMR,  do  KRUS,  nieodzownym
dokumentem w dalszy postępowaniu jest protokół sporządzony przez gminną komisję.

3) We wszystkich sołectwach gminy odbyły się zebrania wiejskie w sprawie podziału
funduszu sołeckiego. Pan Wójt uczestniczył w 6 zebraniach, wcześniej uczestniczył w
zebraniu wyborczym w Wajkowie. Mieszkańcy Wajkowa chcą pozyskać na potrzeby
wsi budynek po sklepie GS.

4) We wrześniu w gminie odbyły się ćwiczenia strażackie, dotyczyły ochrony obiektu
sakralnego,  zabytkowego  –  drewnianej  cerkwi  w  Tokarach.  Pan  Wójt  przedstawił
sprawozdanie z przebiegu tych ćwiczeń. Poruszył sprawie wydatków na straże, będzie
to miało odzwierciedlenie w przyszłorocznym budżecie.

5) Poinformował,  że  wraz  z  Panią  Skarbnik  poświęcił  dużo  czasu  na  przygotowanie
uchwały dotyczącej zmiany budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej. Wskaźniki
zawarte w WPF rzutują na przyszłoroczny budżet i możliwość pozyskania środków
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unijnych.
6) Pan  Burmistrz  Siemiatycz  i  Rada  Miasta  Siemiatycz  oraz  radny  Powiatu

Siemiatyckiego Pan Franciszek Żero wystąpili do naszych mieszkańców o poparcie
inicjatywy  budowy  wyjazdu  ze  szpitala  (od  ul.Szpitalnej  do  ul.Legionów
Piłsudskiego). Podpisy w tej sprawie można składać na wyłożonych listach.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o pracy Wójta między sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja nr 10/15 Pana Piotra Szpakowskiego
Naprawa drogi między posesjami pana M           a panią C         .

(w zał. na str............prot.)

Interpelacja nr 11/15 Pana Sławomira Leoniuka
Moja interpelacja  dotyczy naprawy nawierzchni  drogi  z  Adamowa do Mielnika.  Jest  ona
miejscami tak dziurawa, że nie ma którędy omijać tych dziur.

(w zał. na str............prot.)

Zapytanie Pana Piotra Szpakowskiego
Należy uprzątnąć worki ze śmieciami leżące przy tzw. drodze mlecznej, między Osłowem a
Moszczoną Królewską.

Zapytanie Pana Sławomira Leoniuka
Kiedy ruszą dalsze prace remontowe w świetlicy w Mętnej.

Zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
1. Należy dopilnować aby firma, która kładzie światłowód na ulicy Ścianka zostawiła po

sobie porządek i doprowadziła ulicę do stanu przed rozkopaniem. Wcześniej ulica ta
została naprawiona przez ZGK.

2. Na  posiedzeniu  Komisji  mówiono  o  ustawieniu  lustra  na  ul.  Sadowej,  naprzeciw
państwa I                      . Mają oni bardzo utrudniony wjazd i wyjazd ze swojej posesji,
zza rogu budynku z obu stron nie widać ruchu na ulicy Sadowej.

3. Należałoby  również  ustawić  znak  na  wjeździe  z  ulicy  Sadowej  na  Brzeską,  przy
figurce. Często kierowcy jadący z ulicy Sadowej w lewo wjeżdżają na wyprofilowany
łuk, który jest zjazdem dla ludzi jadących z Brzeskiej i wówczas samochody spotykają
się na środku drogi. Trzeba postawić znak nakazujący mijanie figurki z lewej strony.

4. Czy udałoby się jeszcze przed zimą odkrzaczyć chodniki w Mielniku?

Zapytanie Pana Pawła Grzegorza Pury
1. Czy  w wodociągu  gminnym są  jeszcze  bakterie  coli  -  jeśli  tak,  to  kiedy  zostaną

usunięte?
2. Należy oczyścić przepust pod mostem, jak jest wysoki poziom wody na wiosnę, to

woda nie mieści się w przepuście. Pan radny poprosił również o usunięcie suchych
drzew obok oczka, przy „Chacie Edukacji Przyrodniczej”.
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Zapytanie Pana Andrzeja Wierzby
1. Czy toczą się jakieś rozmowy zmierzające do uruchomienia kładki w Niemirowie?

Mamy projekt, czy  ten projekt można byłoby dołączyć do projektu tras rowerowych
EuroVelo?

2. Sprawa pomostu  w Mielniku –  zdaniem Pana radnego trzeba  raz  jeszcze  zaprosić
przedstawicieli  RZGW  aby  ocenili  miejsce  usytuowania  pomostu  i  ewentualnie
wyznaczyli  inne miejsce.  W wyznaczonym wcześniej  miejscu na pomost  brak jest
wody.

Zapytanie Pana Henryka Symonowicza
Należy  uregulować  wyjazd  spod  sklepu  Archelan  -  skrzyżowanie  ulicy  Strażackiej  i
Brzeskiej,  np.  robiąc Strażacką ulicą jednokierunkową oraz uregulować sprawę transportu
ciężkiego  na  trasie  Kudelicze-Mielnik.  Są  tam  ograniczenia  tonażu,  jednak  nie  jest  to
przestrzegane. Może należy nasilić tam kontrole drogowe?

Zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
1. Pan  radny  podniósł  kwestię  kursowania  ciężkich  samochodów  na  drodze

wojewódzkiej  w stronę Grabarki.  Mimo ustawionych znaków zakazu,  nawet  nocą,
jeżdżą tiry Mieszkańcy wsi leżących przy tej drodze przez ściany czuja drgania jakie
powodują te samochody.

2. Należy mieszkańcom gminy bliżej przedstawić sprawę ogniw fotowoltaicznych. Wielu
mieszkańców jest zainteresowanych tym tematem, chciałoby wiedzieć jakie przyniesie
to profity.

Zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
Pan radny zapytał czy w roku przyszłym planujemy doświetlać nasze drogi, jeśli tak, to Pan
radny na prośbę jednej z mieszkanek zgłasza do doświetlenia ulicę Miodową.

Zapytanie Pana Krzysztofa Nikitorowicza
Pan  Przewodniczący  zwrócił  się  o  wyegzekwowania  od  firmy  Skanska  przywrócenia
pierwotnego stanu na ulicy Piaskowej i ulicy Duboisa..

Do punktu 6.

Pani Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok
2015. Poinformowała, że jest to już siódma zmiana w stosunku do pierwotnego budżetu.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/45/15 w
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 7.

Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Mielnik na lata 2015-2025.
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Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2015-2025.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/46/15 w
sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2015-2025.

(w zał. na str............prot.)
Do punktu 8.

Pan Tomasz Gorochowicz – Kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju przedstawił
projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela  nieruchomości
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik. 
Poinformował,  że  zwiększy  się  częstotliwość  odbierania  selektywnych  odpadów
komunalnych.  Obecna  umowa  umowa  z  firmą  odbierającą  odpady  wygasa  z  końcem
października br., jest przygotowany nowy przetarg na świadczenie tej usługi. W specyfikacji
do  przetargu  zawrzemy  wymóg  zwiększenia  częstotliwości  zbierania  odpadów
(selektywnych). Tworzywa sztuczne zbierane będą raz na miesiąc, obecnie zbierane są raz na
kwartał.  
Pan  Kierownik  poinformował  o  propozycji  wycofania  zbiorczych  kontenerów  na  odpady
selektywne (szkło i plastik), które stoją na terenie gminy. Mieszkańcy otrzymują worki na
odpady selektywne i  ci,  którzy deklarują taki sposób zbierania odpadów, mają obowiązek
gromadzenia  tych  odpadów i  wystawiania  przed  posesją  w dniach  ich  odbioru.  Zbiorcze
pojemniki nie wiadomo komu mają służyć, tym bardziej, że znajdujemy w nich różne odpady,
nie  zgodne  z  przeznaczeniem  pojemników.  Wystawianie  worków  przed  posesją  ułatwia
identyfikację  śmieci  i  mobilizuje  właścicieli  nieruchomości  do  postępowania  z  odpadami
zgodnie ze złożoną deklaracją i zgodnie z zasadami, co w przypadku zbiorczych pojemników
nie jest możliwe.

Pan Lucjan Kożuchowski sprzeciwił się inicjatywie zabierania zbiorczych kontenerów na
śmieci. Stwierdził, że odnosi wrażenie, że cofamy się wstecz. Gminy, które kładą nacisk na
turystykę,  ustawiają  takie  kosze  a  my  chcemy  je  zlikwidować.  Wyraził  obawę,  że  jeśli
pojemniki zostaną zabrane, to śmieci wylądują w rowach. Zgłosił formalny wniosek aby Rada
Gminy przegłosowała ten temat.

Pan  Tomasz  Gorochowicz  poinformował,  że  system  zbierania  odpadów  oparty  jest  na
opłatach  wnoszonych przez  mieszkańców i  jest  zależny od liczby mieszkańców, czyli  od
liczby złożonych deklaracji.  Inne podmioty nie  będące osobami fizycznymi nie  podlegają
temu systemowi. Kosze uliczne nie są objęte systemem odbioru odpadów, nie mniej jednak
ktoś za nie musi płacić. Być może po nowym przetargu Rada Gminy będzie musiała podjąć
uchwałę  o  zwiększeniu  odpłatności  za  odbiór  śmieci,  bo  nie  wiadomo  czy  utrzyma  się
dotychczasowa ich cena. Odpady gromadzone w pojemnikach ulicznych są poza systemem i
firma, która wygra przetarg, wcale nie musi ich odbierać lub może za ich odbiór wyznaczyć
cenę. Mając określona cenę na odpady zbierane selektywnie przez mieszkańców nie musimy
wynosić ich do pojemników na ulicę, za co być może trzeba będzie dodatkowo płacić. Może
dojść do sytuacji, że za te same odpady selektywne będziemy płacić dwa razy – raz będą one
w cenie skalkulowanej przez firmę a drugi raz, dodatkowo, będziemy płacić za pojemniki. 
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Pan Przewodniczący  Rady podał  przykład  z  Przedmieścia,  gdzie  przyjezdni  przez  kilka
miesięcy  podrzucają  śmieci  do  zbiorczych  pojemników.  Z  drugiej  strony  biorąc,  jeśli
zlikwidujemy te pojemniki, to śmieci te i tak zostaną gdzieś wyrzucone.

Pan Tomasz Gorochowicz
Przyjezdni również powinni płacić za śmieci i coraz więcej osób przyjeżdżających do gminy
na wypoczynek składa deklaracje na odbiór śmieci. Na przyszły rok będziemy chcieli tych
okresowych mieszkańców zachęcać do zawierania umów i uprościć  proces zawierania tych
umów. Może to będzie odbywać się na zasadzie, że kupią worek z opłaconą usługą odebrania
odpadów, bez obowiązku składania deklaracji. Zdaniem Pana Gorochowicza należy iść w tym
kierunku, edukować a nie dawać darmowe kosze.

Pan Wójt Gminy stwierdził, że my jako mieszkańcy powinniśmy reagować na zachowanie
swoich sąsiadów, czy to stałych czy przyjezdnych. Przypomniał, że temat zbiorczych koszy,
choć ważny, nie dotyczy tego punktu porządku obrad i podejmowanej uchwały dotyczącej
częstotliwości odbioru śmieci.

Pan Lucjan Kożuchowski wycofał wcześniej zgłoszony wniosek w sprawie głosowania nad
sprawą pojemników na odpady selektywne.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i
zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/47/15 o
zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie
odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 9.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie
zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.

Pan Andrzej Wierzba zapytał o możliwość zwiększenia częstotliwości opróżniania małych
koszy na śmieci i zwiększenia liczby tych koszy w Mielniku.

Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił, że kosze uliczne są również poza systemem odbierania
odpadów z terenu nieruchomości. Ich opróżnianie należy do Zakładu Gospodarki Komunalnej
i  częstotliwość  opróżniania  jest  do uzgodnienia.  Jeśli  jest  taka  potrzeba,  to  koszy można
dokupić, część z nich trzeba wymienić na nowe.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania
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czystości i porządku na terenie Gminy Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/48/15 o
zmianie uchwały w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 10.

Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej przedstawił projekt
uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków z
terenu Gminy Mielnik.
Cena brutto za jeden m3 odprowadzanych ścieków wynosi ścieków wynosi 5,61 zł.
Poinformował, że w dniu dzisiejszym następują pierwsze podłączenie obiektów gminnych. do
kanalizacji  Uruchomiona  zostanie  przepompownia  P1  i  pierwszy  ściek  popłynie  do
oczyszczalni  ścieków.  Mieszkańcy  Mielnika  wpuszczali  swoje  ścieki  do  nieistniejącej
kanalizacji w związku z czym w dniu wczorajszym trzeba było ponad 8 m3 ścieków wywieźć
z przepompowni. Dzisiaj nadal pracujemy przy usuwaniu ścieków z kanalizacji.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe
odprowadzanie ścieków z terenu Gminy Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/49/15 w
sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe odprowadzanie ścieków z terenu Gminy
Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

/po przerwie/

Do punktu 11.

Pan Tomasz Gorochowicz – Kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju przedstawił
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Mielnik  pod  lokalizację  ropociągu
przesyłowego.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik pod lokalizację
ropociągu przesyłowego.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/50/15 w
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik pod lokalizację ropociągu przesyłowego.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 12.

Pan Tomasz Gorochowicz – Kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik w korytarzu lokalizacji ropociągu.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2015r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik w korytarzu lokalizacji ropociągu.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IX/51/15 w
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
gminy Mielnik w korytarzu lokalizacji ropociągu.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 13.

Pan  Wójt  poinformował,  że  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I  półrocze
omawiane było na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. Sprawozdanie to otrzymało również
pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Białymstoku.  Główną  naszą
inwestycją jest kanalizacja, solary zostały zakończone i czekamy na zwrot środków w kwocie
1 mln. 800 tys. zł. Środki te zostaną nam zwrócone do końca br.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości  informację z wykonania budżetu gminy oraz
realizacji inwestycji i remontów za I półrocze 2015r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 14.

Pan  Przewodniczący  Rady zapytał  o  przyczynę  nieobecności  na  sesji  przedstawiciela
Zespołu Szkół w Mielniku.

Pan  Wójt poinformował,  że  Pani  Dyrektor  za  wiedzą  i  zgodą  Pana  Wójta  wyjechała
służbowo  do  Białegostoku.  Informacja  dot.  oceny  stanu  przygotowań  do  pracy  w  roku
szkolnym  2015/2016  oraz  sprawozdanie  z  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny
2014/2015 została szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie z przygotowania do pracy w roku
szkolnym 2015/2016 Zespołu Szkół im Unii Mielnickiej w Mielniku.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 15.

Pan Michał  Baranowski – Dyrektor GOKSiR przedstawił  informację z zakresu działań
promocyjnych gminy oraz z przebiegu organizowanych imprez „Dni Mielnika” i „Muzyczne
Dialogi  nad  Bugiem”  i  poniesionych  w  związku  z  tym  kosztów  w  odniesieniu  do  lat
poprzednich. Stwierdził,  ze różnica w kosztach organizacji imprez w latach poprzednich i
roku bieżącym jest duża i zdaniem Pana dyrektora wynika z niegospodarności poprzedników.



9

W poprzednich  latach  nie  było  ogłaszanych  zapytań  ofertowych  czy  cenowych,  nie  było
badania rynku, koszty usług były rozdrabniane na wiele pozycji po to, aby je ukryć. Dotyczy
to wynajmu sceny, nagłośnienia, ochrony itp. Firma, która w roku ubiegłym wykonała nam
usługę za 45 tys.zł. w roku bieżącym złożyła ofertę za 27 tys.zł. Jest to obraz tego, co się
działo w GOKSiR. W roku 2015 za ochronę na Dialogi zapłaciliśmy 7 tys.800zł., w roku
ubiegłym za jeden dzień ochrony płaciliśmy 9 tys.400 zł.  Pan Dyrektor przedstawił wiele
przykładów świadczących o dużej różnicy cen przy organizacji imprez w stosunku do roku
bieżącego.

Pan Wójt  stwierdził,  że  podane  przykłady  świadczą  o  rozrzutności  poprzednich  władz  i
kierownictwa GOKSiR. O podobnych przykładach niegospodarności Pan Wójt będzie jeszcze
mówił  na  kolejnych  sesjach.  Wszyscy  kierownicy  jednostek  gminnych  wiedzą,  że  nie
możemy sobie  pozwolić  na  rozrzutność.  Podał  przykład  wysłania  osoby  na  szkolenie  na
Litwę, do Druskiennik, chociaż w tym czasie odbywało się szkolenie w Supraślu a nie w
Druskiennikach. Wskazał na potrzebę oszczędzania środków budżetowych.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że dokonał podsumowania wydatków na Dialogi :
w  2012r.koszt  wyniósł  326  tys.  791  zł,  natomiast  koszt  Dialogów w roku  bieżącym,  po
odjęciu dotacji, wyniósł 159 tys.495 zł.
Przypomniał,  że  Rada  Gminy Mielnik  pierwsza  dala  wniosek do oszczędzania  gminnych
pieniędzy  obniżając  sobie  diety.  Należy  podtrzymać  wniosek  Pana  radnego  Kazimierza
Toboty i zaoszczędzone pieniądze przeznaczyć na jakiś konkretny cel. Zwrócił się do Pana
Wójta o dokonanie oszczędności w administracji, ponieważ za 2015r. Gmina Mielnik jest na
II miejscu w Polsce jeśli chodzi o wydatki na administrację. Przekroczyliśmy barierę 1000 zł.
wydatków na administrację w przeliczeniu na jednego mieszkańca.

Pan Wójt stwierdził,  że  w tej  statystyce wkradł  się  błąd,  który należy uwzględniać przy
porównaniach.  Im  mniej  mieszkańców  w  gminie,  tym  wyższe  są  koszty  utrzymania
administracji  w  przeliczeniu  na  jednego  mieszkańca.  Pan  Wójt  zapewnił  że  wprowadza
ograniczenia  etatowe  w  Urzędzie,  zlikwidowane  zostały  wszystkie  stanowiska  pomocy
administracyjnych.  W najbliższym  czasie  zostanie  ogłoszony nabór  na wolne stanowisko
pracy,  urzędnik  który  pracował  odchodzi  na  emeryturę  i  wtedy  ostatnia  pomoc
administracyjna zostanie zwolniona.  Ponadto planowane są ograniczenia w wynagradzaniu
najlepiej zarabiających osób w Urzędzie Gminy.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  z  zakresu  działań  promocyjnych
gminy oraz z przebiegu organizowanych imprez „Dni Mielnika” i „Muzyczne Dialogi nad
Bugiem” i poniesionych w związku z tym kosztów w odniesieniu do lat poprzednich.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 16.

Pan Lucjan Kożuchowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mielnik
przedstawił sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za za I półrocze 2015r.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności
za za I półrocze 2015r.

(w zał. na str..........prot.)
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Do punktu 17.

Pan  Tadeusz  Szeweluk  -  Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  przedstawił
sprawozdanie z realizacji zadań statutowych oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki
Komunalnej za I półrocze 2015r.

Rada Gminy  przyjęła  do  wiadomości  sprawozdanie  z  realizacji  zadań statutowych
oraz wyników finansowych Zakładu Gospodarki Komunalnej za I półrocze 2015r.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 18.

Pan Wójt Gminy odczytał apel skierowany do mieszkańców Mielnika dotyczący obowiązku
przyłączania  nieruchomości  do  nowo  wybudowanej  sieci  kanalizacyjnej  oraz  udzielił
odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.

Odpowiedź na interpelację nr 10/15 Pana Piotra Szpakowskiego
Pan Wójt nie jest w stanie powiedzieć kiedy nastąpi naprawa drogi wewnętrznej, na pewno
droga zostanie naprawiona.

Odpowiedź na interpelację nr 11/15 Pana Sławomira Leoniuka
Jeśli  chodzi  o  drogę  Mielnik-Mętna,  to  jest  to  droga  powiatowa  i  tylko  poprzez
współdziałanie  powiatu  i  naszej  gminy  można  tę  drogę  naprawić.  Takich  złych  dróg
powiatowych  jest  wiele  na  naszym  terenie,  np.  droga  z  Tokar  do  Wilanowa.  Pan  Wójt
zapewnił, że będzie czynił starania w powiecie w sprawie ich naprawy.

Odpowiedź na zapytanie Pana Piotra Szpakowskiego
Sprawę  śmieci  przy  drogach  należy  zgłaszać  bezpośrednio  do  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej w Mielniku. Śmieci przy drodze mlecznej zostaną uprzątnięte.

Odpowiedź na zapytanie Pana Sławomira Leoniuka
W najbliższym czasie rozpoczną się prace remontowe przy świetlicy w Mętnej. Remont ma
być  przeprowadzony  ze  środków  funduszu  sołeckiego.  Pan  Wójt  zaprosił  sołtysa  wsi  na
rozmowę w tej sprawie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
1) Ulica  Ścianka  –  dopilnujemy  aby  wykonawca  światłowodu  przywrócił  ją  do

pierwotnego  stanu.  Droga  jeszcze  nie  została  odebrana  po  prowadzonych  tam
robotach. Przy odbiorze drogi będzie obecny przedstawiciel gminy.

2) O lusterku na wyjeździe od Państwa I                     i organizacji ruchu przy wyjeździe
z Sadowej Pan Wójt szerzej powie omawiając organizacje ruchu na ulicy Strażackiej.

3) Odkrzaczenie  chodników  może  nastąpić  późną  jesienią  -  listopad  grudzień  br,  po
zakończeniu pływania promów.

Odpowiedź na zapytanie Pana Pawła Grzegorza Pury
1) Pan dyrektor  ZGK poinformował,  że  badanie  wykazało  w wodzie  z  wodociągu  9

jednostek bakterii coli, co jest niewielką liczbą. Zdaniem dyrektora, był to błąd przy
badaniu próby wody (nie odkręcono filtra). Tydzień wcześniej firma Hamilton robiła u
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nas badanie wody i  okazało się, że wszędzie woda jest  dobra.  Dzisiaj  jest  robiona
kolejna próba wody, do której wcześniej dodano dwa razy podchlorek i bakteria na
pewno została zniszczona.

2) Pan  dyrektor  ZGK oczyści  przepust,  na  usunięcie  drzew potrzebna  jest  decyzja  i
drzewa zostaną usunięte.

Odpowiedź na zapytanie Pana Andrzeja Wierzby
1) Drogi  rowerowe  EuroVelo  bardzo  dobrze  zapowiadały  się,  ale  jak  dotychczas  w

żadnym z funduszy unijnych nie można znaleźć środków na uruchomienie EuroVelo. 
2) Odnośnie  lokalizacji  przystani  kajakowej  stanowisko  RZGW  do  końca  marca

przyszłego  roku  nie  zmieni  się.  Potem  być  może  pojawi  się  możliwość  zmiany
lokalizacji przystani.

Odpowiedź na zapytanie Pana Henryka Symonowicza
Należy uregulować wjazd do Archelanu, jest  niebezpiecznie i  najlepiej  byłoby zrobić tam
ulicę jednokierunkową, w dół do Bugowej. Jeśli trzeba zamontować tam lustro, to można to
zrobić. Podobnie rzecz dotyczy ulicy Sadowej, trzeba tam zaproponować nową organizację
ruchu - ustawienie lustra i znaku.

Pan Tomasz Gorochowicz poinformował, że zmiana organizacji ruchu podlega uzgodnieniu i
opiniowaniu na styku drogi powiatowej z Powiatowym Zarządem Dróg i wyrażeniu zgody
przez  Starostwo  Powiatowe.  Sprawy  związane  z  organizacją  ruchu  nie  powinny  być
rozpatrywane na każdej sesji, należy je zebrać i występować do powiatu raz lub dwa razy do
roku.

Pan  Przewodniczący  Rady zwrócił  uwagę  na  potrzebę  uregulowania  organizacji  ruchu
drogowego na Przedmieściu, na ulicy Mostowej i Zamiejskiej z drogą powiatową. Sprawa ta
utknęła od wiosny br. i brak jest jej dalszego biegu.

Pan Michał Baranowski poinformował, że podobny problem jest z ulicą przy hydroforni.

Pan Wójt stwierdził, że sprawom związanym z organizacja ruchu, zgłoszonym na dzisiejszej
sesji,  zostanie  nadany bieg.  Na przyszłość zaproponował,  aby zbierać tego typu sprawy i
rozpatrzyć na którejś wiosennej sesji w roku przyszłym.
Jeśli  chodzi  o  ciężkie  samochody  na  drodze  Olchowicze  -  Mielnik  i  w Oksiutyczach  to
jedynym rozwiązaniem jest  zwrócenie się z  prośbą do komendanta powiatowego policji  i
komendanta SG o nasilenie tam patroli policji i straży granicznej.

Odpowiedź na zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Jeśli  chodzi o ogniwa fotowoltaiczne to cały czas o tym mówimy. Będziemy przy każdej
okazji informować mieszkańców gminy o tej sprawie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
Oświetlenie na ulicy Miodowej – jest to poważna inwestycja i w tym roku nie mamy na to
środków.  Jeśli  Rada  Gminy  zaplanuje  w  budżecie  taką  inwestycję,  to  Wójt  będzie  to
realizował. 

Pan  Tomasz  Gorochowicz poinformował,  że  PGE  przebudowuje  linię  energetyczną  w
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Niemirowie robiąc linie kablowe doziemne. Będą usunięte słupy na których wisi oświetlenie
uliczne. Jesteśmy dogadani z PGE, że kupimy kabel oświetleniowy i razem go położymy, oni
zaś na jakiś czas pozostawią słupy oświetleniowe. To będzie jednak czasowe rozwiązanie i
trzeba  zrobić  projekt  na  oświetlenie.  W przyszłym  roku  podobna  sytuacja  będzie  miała
miejsce w Mielniku na ul. Brzeskiej, od transformatora przy cerkwi w kierunku ulicy Sadowej
i  kawałek  Sadowej.  To  jest  priorytet  aby  tym  się  zająć,  bo  część  Mielnika  zostanie
nieoświetlona. Na ulicy Miodowej trzeba jeszcze wykonać część kanalizacji, stąd nie da się
tam utwardzić nawierzchni.

Odpowiedź na zapytanie Pana Krzysztofa Nikitorowicza
Podejmiemy  działania  mające  na  celu  wyegzekwowanie  od  firmy  Skanska  przywrócenia
pierwotnego stanu nawierzchni na ulicy Piaskowej i ulicy Duboisa.

Do punktu 19.

Pan W           N                     – mieszkaniec Mielnika
Zapytał, czy Rada Gminy zamierza unieważnić podjętą wcześniej uchwałę w sprawie budowy
Parku Historycznego „Trylogia”. 
Pan N               zapytał jak rozdysponowane zostały pieniądze (180 tys.zł.) z Tygla Doliny
Bugu przeznaczone na park w Mielniku i altanę w Radziwiłówce.

Pan  Wójt  Gminy  poinformował,  że  przyjdzie  czas  aby  przymierzyć  się  do  uchwały  w
sprawie „Trylogii”, nie jest jednak w stanie powiedzieć kiedy to będzie.
Jeśli chodzi o rozdysponowanie środków z Tygla Doliny Bugu, to 109 tys. otrzymaliśmy z
Unii,  pozostałe  środki  dołożyliśmy.  Altanka  w  Radziwiłłówce  kosztowała  118  tys.  zł.
pozostałe  pieniądze  przeznaczono  na  urządzenie  parku  (zasadzenie  roślin,  ławki,
szachownica, kosze). na terenie objętym projektem przez 5 lat nie możemy niczego naruszyć.

Pan  Piotr  Szpakowski poinformował,  że  Gminna  Spółdzielnia  wystawiła  do  sprzedaży
wszystkie  swoje  sklepy.  Trzeba  poczynić  starania  aby  odzyskać  budynek  po  sklepie  w
Moszczonie Królewskiej i teren przy sklepie.

Pan Lucjan Kożuchowski zgłosił sprawę odzyskania budynku po sklepie w Pawłowiczach.

Pan Wójt Gminy poinformował, że do tej pory nie otrzymaliśmy żadnej oferty ze strony GS,
żadnych rozmów w tej sprawie Gminna Spółdzielnia z nami nie prowadziła. Jeśli GS zgłosi
się do nas, będziemy prowadzili negocjacje.

Pani Olga Pogrebniak zapytała, czy w Radziwiłłówce zostaną ustawione znaki drogowe.

Pan Wójt odpowiedział, że zostanie to zrobione, ponieważ przy tego typu rzeczach nie jest
wymagany projekt.

Pan  Michał  Baranowski  poinformował,  że  zniszczono  ulicę  Zaszkolną  na  odcinku  od
GOKSIR w kierunku do bramy szkolnej, na zapleczu działki Pana N             . Ktoś tam
buduje dom i ciężkie samochody wożąc beton wyryły głębokie koleiny. Czy można byłoby to
naprawić, ponieważ nie da się tam przejść ani przejechać.
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Pan Wójt zapewnił, że przed zimą droga zostanie naprawiona.

Do punktu 20.

Wobec wyczerpania porządku obrad IX sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska

  Przewodniczący Rady

             Krzysztof Nikitorowicz


